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PROTOKÓŁ Nr 0012.1.8.2020 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Skarbu 
w dniu 20 października 2020r. 

 
 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 14.30 – 15.30 

W   posiedzeniu   uczestniczyli   członkowie   Komisji  oraz  zaproszeni  goście,  
 zgodnie  z załączonymi listami obecności.  

Porządek obrad: 
 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

3. Projekty strategiczne.  
 

4. Podatki i opłaty lokalne: 
 

 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie 
miasta Jastrzębie-Zdrój na 2021 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII.118.2016 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z 27 października 2016r. w sprawie zwolnienia od podatku od 
nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój nowo wybudowanych budynków 
mieszkalnych, 
 

 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych 
na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2021 rok. 

 
5. Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój  
na 2020 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności (18.791,25 zł),  
 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności (19.081,42 zł)  
 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności (50.083,41 zł)  
 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności (86.377,95 zł)  
 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności (112.782,35 zł)  
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 Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej  
i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2020, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIX.145.2019 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie przyjęcia gminnego 
programu profilaktyki i rozwiązywania  problemów alkoholowych na 2020 r. 
 

 Wnioski Miejskiego Zarządu Nieruchomości w sprawie umorzenia należności  
- 6 wniosków. 
 

 Wnioski Wydziału Polityki Społecznej i Mieszkaniowej - 7 wniosków. 
 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 22 września.  

8. Zakończenie posiedzenia.     

 
 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał    Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Skarbu – 
Bolesław Lepczyński. Powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji  
oraz zaproszonych gości. 
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 3. 
Projekty strategiczne.  
 
Roman Foksowicz 
OWN zrealizowany dwa lata temu, przygotowujemy się do drugiej części, niestety 
potrzebne są do tego nowe umowy z Nadleśnictwem w celu wykorzystania stawu 
 i zagospodarowania go oraz budynku gastronomicznego, który tam stał. 6 lat zostało 
nam, jest mowa nawet o przejęciu gruntu, o czym wcześniej nie było  
mowy bo Nadleśnictwo chciało albo przejęcia                                   
całego kompleksu i prowadzenia gospodarki leśnej, albo nic, aktualnie pojawiło się 
światełko w tunelu. Cieszy się to dużą popularnością jako teren rekreacyjny miasta. 
Strefa Centrum, jak wiadomo, jest własnością osoby prywatnej, właściciel terenu 
zweryfikował swoje plany inwestycyjne, określając, że część gruntu mogłaby być pod 
zabudowę deweloperską, część pod tereny handlowo-usługowe i rekreacyjne, 
uwzględniając w dużej mierze wykorzystanie terenów zielonych, obiekty handlowo-
usługowe z parkingami nie zajmujące całości obszaru lecz pewną część. Organizacje 
ekologiczne też zmieniły trochę swoje zdanie, zgadzają się również na to, aby teren ten 
podzielić na różne części, jesteśmy na etapie Studium, niedługo będziemy nad tym 
głosować, pytanie, co będziemy rekomendowali  do przyjęcia w Studium, musimy mieć 
na uwadze to, że właściciel gruntu, w przypadku gdy zmienimy Plan Zagospodarowania 
w sposób niekorzystny dla niego, może wystąpić o odszkodowanie, w jakiej wysokości 
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trudno wyrokować, w wysokości wartości gruntu albo utraty wartości gruntu, temat 
nadal jest żywy i istniejący. Jar Południowy - nadal toczy się postępowanie o zwrot tych 
nieruchomości, byli właściciele zwrócili się o zwrot tych gruntów, nie potrafimy tam 
udokumentować tego, że cel uwłaszczenia, który był w latach 70-tych, tj., na garaże, nie 
został rozstrzygnięty. Nie pozwala nam to aby pozostać właścicielem tych gruntów. Nadal 
trwają postępowania spadkowe, ostatecznie raczej będziemy musieli ten grunt zwrócić, 
nie ma podstaw aby to zatrzymać dla miasta. Podobnie jest z targowiskiem miejskim, 
postępowanie trwa, odwołujemy się. Kolej – ostatnie informacje z Centralnego Portu 
Komunikacyjnego, z Ministerstwa Infrastruktury, że ta kolej ma przebiegać przez nasze 
miasto, były konsultacje, to się zmieniło, aktualnie we wrześniu dowiedzieliśmy się, że 
decyzje do końca nie są podjęte, rekomendowane jest że kolej omijać będzie nasze 
miasto, ze względu na szkody górnicze oraz drgania terenu o dużej częstotliwości 
powoduje to, że budowa kolei o duże prędkości na tym terenie może być niebezpieczna. 
Planowany przebieg kolei jest wzdłuż autostrady jednak jest protest gmin Mszana i 
Świerklany. 
 
Bolesław Lepczyński 
To znaczy że najbliższy przystanek byłby w Mszanie? 
 
Roman Foksowicz 
Przystanek dużych prędkości z możliwością przesiadek w kierunku na Warszawę,                 
do Pragi, Ostrawy i na południe Europy. Z dojazdem do Warszawy w 2 godziny. Drugi 
temat kolei plus – Marszałek złożył wniosek w imieniu gmin o odtworzenie linii kolejowej 
w dwóch wariantach. Wariant z Jastrzębia przez linie górnicze przy kopalni Zofiówka, 
Borynia do Żor, linia Chybie-Żory. Drugie połączenie w kierunku Pawłowic, Żory-Mikołów. 
Te dwa warianty są wskazane do analizy do Studium Wykonalności.  
 
 
Ad. 4. 
Podatki i opłaty lokalne: 
 

 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie 
miasta Jastrzębie-Zdrój na 2021 rok 

 
Omówienia projektu uchwały dokonał Skarbnik Miasta Dariusz Holesz. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII.118.2016 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z 27 października 2016r. w sprawie zwolnienia od podatku od 
nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój nowo wybudowanych budynków 
mieszkalnych 

 
Omówienia projektu uchwały dokonał Skarbnik Miasta Dariusz Holesz. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
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 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych 
na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2021 rok 

 
Omówienia projektu uchwały dokonał Skarbnik Miasta Dariusz Holesz. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 
Ad. 5. 
Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój 

 
Omówienia projektu uchwały dokonał Skarbnik Miasta Dariusz Holesz. 
 
 
Tadeusz Sławik 
Mam pytanie dotyczące dotyczącej Łaźni i Łazienek, jaka jest konstrukcja finansowa, 
pieniądze nasze i zewnętrzne, a drugie pytanie to co będzie się mieścić w jednym 
i drugim? 
 
Dariusz Holesz 
Z Unii Europejskiej 8 209 tys., 4 mln nasze, łącznie ponad 12 mln zł rozmieszczone  
w dwóch miejscach w Budżecie miasta, jako wydatki kwalifikowane nasze i wydatki 
niekwalifikowane nasze.  
 
Anna Hetman 
Łazienki III, środki były pozyskiwane z Urzędu Marszałkowskiego na cele kultury, będzie 
to placówka kierowana przez Miejski Ośrodek Kultury, jako element MOK-u, będzie tam 
animacja szeroko rozumiana, fotografia analogowa, wystawy malarskie i inne oraz 
funkcja planetarium.  
 
Bolesław Lepczyński 
Słyszałem również ciekawe propozycje utworzenia palmiarni w Łaźniach.  
 
Tadeusz Sławik 
Wracając do Łazienek, w Galerii Historii Miasta często brakuje miejsca, czy można byłoby 
zyskać w przyszłości tam miejsca jeśli będzie zarządzać tym MOK.  
 
Roman Foksowicz 
Łaźnia Moszczenica – okroiliśmy zakres remontu tego budynku, dostosowując do kwoty, 
którą mamy, zmniejszyliśmy zakres, zachowując wielkość pomieszczenia tj. minimum, 
mniej więcej polowa tego budynku będzie zagospodarowana, dzieląc budynek pionowo.  
Będzie ekspozycja pokazująca historię węgla, industrialna historia naszego miasta 
pokazana w sposób nowoczesny.  
 
Tadeusz Sławik 
Zakładam  że może to być pierwsza część tej realizacji, a w drugiej może się pokazać ta 
realna, gospodarcza.  
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Anna Hetman 
Mówiłam już na jednej z Komisji, iż plany należałoby zweryfikować dlatego że 
rozmawiamy ze Specjalną Strefą Ekonomiczna w tym temacie i ten budynek nie jest do 
wykorzystania na ten cel, mówimy teraz o ul. Północnej, gdzie było targowisko                        
i wybudowania nowego obiektu, a nie wykorzystania tamtego, jeśli mówimy o części 
gospodarczej.  
 
Tadeusz Sławik 
No ale tam zostaną tysiące metrów… 
 
Anna Hetman 
To nie zostanie zmarnowane, ponieważ część ta druga może być kontynuacją tego, co 
jest w pierwszej, tej historii industrialnej, łącznie z porozumieniem jastrzębskim, 
utworzenie tam Domu Porozumienia Jastrzębskiego, części na spotkania, konferencje. 
 
Tadeusz Sławik 
A na Północnej co by miało być? 
 
Anna Hetman 
Mówimy o części gospodarczej, rozmawiamy z KSSE, naciskamy, jak by się mogli 
włączyć, aby poza Żorami mogło coś powstać,  w rodzaju KSENON, budynek, który 
kształci i buduje biznes.  Kształcenie młodych, pomoc w budowaniu swojego biznesu.  
 
Roman Foksowicz 
Podobny projekt będzie realizowany jako KSENON, kształcący w zawodach wózki widłowe 
itp.  
 
Anna Hetman 
Rozmawiamy w tym temacie, aby to nie było powielenie ale uzupełnienie, mamy                           
to wpisane do Strategii, jako ważny element.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój  
na 2020 rok 

 
Omówienia projektu uchwały dokonał Skarbnik Miasta Dariusz Holesz. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności (18.791,25 zł),  
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Beata Olszok – Dyrektor Miejskiego 
Zarządu Nieruchomości.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
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 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności (19.081,42 zł)  
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Beata Olszok – Dyrektor Miejskiego 
Zarządu Nieruchomości.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności (50.083,41 zł)  
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Beata Olszok – Dyrektor Miejskiego 
Zarządu Nieruchomości.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności (86.377,95 zł) 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Beata Olszok – Dyrektor Miejskiego 
Zarządu Nieruchomości.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności (112.782,35 zł) 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Beata Olszok – Dyrektor Miejskiego 
Zarządu Nieruchomości.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej  
i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2020 

 
Projekt uchwały uzasadnił Robert Cichowicz – II Zastępca Prezydenta Miasta. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIX.145.2019 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie przyjęcia gminnego 
programu profilaktyki i rozwiązywania  problemów alkoholowych na 2020 r. 

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Magdalena Ostaszewska-Wdowiak. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
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 Wnioski Miejskiego Zarządu Nieruchomości w sprawie umorzenia należności  
- 6 wniosków. 
 

Wnioski przedstawiła Beata Olszok,  omówiła  poszczególną sytuację poszczególnych 
dłużników: 

 
Wniosek nr 1 
- umorzenie należności głównej, odsetkowej i kosztów postępowania sądowego oraz 
komorniczego z lokalu na łączną kwotę 26 077,28. 

Wniosek zaopiniowano pozytywnie. Głosowanie radnych: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
Wniosek nr 2 
- umorzenie należności głównej, odsetkowej i kosztów postępowania sądowego oraz 
komorniczego z lokalu na łączną kwotę 16 019,53. 

Wniosek zaopiniowano pozytywnie. Głosowanie radnych: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
Wniosek nr 3 
- umorzenie należności głównej, odsetkowej i kosztów postępowania sądowego oraz 
komorniczego z lokalu na łączną kwotę 11 236,09. 

Wniosek zaopiniowano pozytywnie. Głosowanie radnych: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
Wniosek nr 4 
- umorzenie należności głównej, odsetkowej i kosztów postępowania sądowego oraz 
komorniczego z lokalu na łączną kwotę 17 640,43. 

Wniosek zaopiniowano pozytywnie. Głosowanie radnych: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
Wniosek nr 5 
- umorzenie należności głównej, odsetkowej i kosztów postępowania sądowego oraz 
komorniczego z lokalu na łączną kwotę 32 695,65. 

Wniosek zaopiniowano pozytywnie. Głosowanie radnych: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
Wniosek nr 6 
- umorzenie należności głównej, odsetkowej i kosztów postępowania sądowego oraz 
komorniczego z lokalu na łączną kwotę 35 408,02. 

Wniosek zaopiniowano pozytywnie. Głosowanie radnych: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
 

 Wnioski Wydziału Polityki Społecznej i Mieszkaniowej - 7 wniosków. 
 
Wnioski omówiła Kierownik Beata Butelo- Wydział Polityki Społecznej i Mieszkaniowej 
 
Tadeusz Sławik 
Czy warto ponosić koszty zastępstwa procesowego? 
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Beata Butelo 
Nasi Mecenasi reprezentują nas w Sądzie, więc te koszty są ponoszone.  
 
Dariusz Holesz 
Prywatnie cywilnie jak najbardziej, przy środkach publicznych taka uproszczona wersja  
nie wchodzi w rachubę.  
 
Tadeusz Sławik 
Pracownik nie może reprezentować? 
 
Dariusz Holesz 
Sąd musi dać tytuł, my wiemy, że te rzeczy są nieściągalne, przy każdej kontroli takie 
rzeczy są sprawdzane, jak nie ma nieskutecznej nieściągalności i wyroku  w tym zakresie 
to jest to traktowane jako niedochowanie czynności przy dochodzeniu należności 
publicznych.  
 
Łukasz Kasza 
Nikt nie mówi aby nie iść do Sądu, chodzi o to, czy do każdej sprawy musi adwokat czy 
radca prawny zastępować miasto. Bo pracownik jak pójdzie, to nie zawnioskuje o zwrot 
zastępstwa procesowego. Do przemyślenia w jaki sposób ten fachowy pełnomocnik 
miałby się wypowiedzieć do sprawy. Czy tylko na etapie opiniowania wewnętrznego, a do 
sądu puścić pracownika Urzędu. 
 
Bolesław Lepczyński 
Pana wypowiedź jest bardzo ciekawa, konkretnie pan uważa, że niekoniecznie musi być 
zastępstwo procesowe? 
 
Łukasz Kasza 
Może być jakieś upoważnienie akceptowane przeze Sąd dla kogoś kto się czuje 
merytorycznie przygotowany, który się wypowie na ten temat i będzie bronił interesu 
prawnego. Nie chcę nikomu odbierać chleba, mówimy, na czym można zaoszczędzić. 
Może przy skomplikowanych sprawach tak, ale nie przy sprawach modelowych, których 
jest 60 takich samych.  To na przyszłość, nie podnoszę tego, że tak ma być od jutra.  
 
Bolesław Lepczyński 
Temat został poruszony przez prawnika, należy zwrócić na to uwagę.  
 
Dariusz Holesz 
Pomysł jest, jest jak najbardziej do wykorzystania, zobaczymy, jak do tego Sąd będzie 
podchodził. 
 
 
Wniosek nr 1 na kwotę 4 513,20 -  zaopiniowano pozytywnie.  
Głosowanie radnych: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Alina Chojecka 
Czy te osoby mieszkają dalej w zasobach Spółdzielni Mieszkaniowej czy są po eksmisji?  
 
Beata Butelo 
Tylko w jednym przypadku gdyż Spółdzielnia wyraziła zgodę na zamianę mieszkania                  
na mniejsze. 
 
 
Wniosek nr 2 na kwotę 10 058,55 -  zaopiniowano pozytywnie.  
Głosowanie radnych: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
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Wniosek nr 3 na kwotę 3 967,04 -  zaopiniowano pozytywnie.  
Głosowanie radnych: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Wniosek nr 4 na kwotę 31 040,56 -  zaopiniowano pozytywnie. 
Głosowanie radnych: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Wniosek nr 5 na kwotę 6 034,58 -  zaopiniowano pozytywnie. 
Głosowanie radnych: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Wniosek nr 6 na kwotę 3 968,06 -  zaopiniowano pozytywnie.  
Głosowanie radnych: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Wniosek nr 7 na kwotę 2 263,48 -  zaopiniowano pozytywnie.  
Głosowanie radnych: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 
Ad. 6. 
Wolne głosy i wnioski. 

Nie wniesiono.  

 

Ad. 7. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 22 września.  

Protokół przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

Ad.8. 
Zakończenie posiedzenia.       

Zastępca Przewodniczącego Komisji – Bolesław Lepczyński podziękował wszystkim                  
za przybycie,  po czym zakończył posiedzenie. 
 
 
Protokołowała 
Agnieszka Bąk   

Zastępca Przewodniczącego 
Komisji  Budżetu i Skarbu 
  
Bolesław Lepczyński 


